

Title (en)

Article for containing a sample of a fragrant substance.

Title (de)

Artikel, bestimmt zum Enthalten einer Probe eines riechenden Stoffs.

Title (fr)

Article destiné à contenir un échantillon d'une substance odorante.

Publication

EP 0297959 A1 19890104 (FR)

Application

EP 88401611 A 19880624

Priority

FR 8709251 A 19870630

Abstract (en)

[origin: US4847124A] This invention relates to an article adapted to contain at least one sample of a fragrant substance releasable by friction, of the type constituted by an adhesive film in which are incorporated a plurality of micro-capsules containing said substance. According to the invention, the article comprises, on the one hand, a tongue of which one of the faces presents such an adhesive film, and, on the other hand, a surface capable of coming into contact with said film, said tongue and said surface being adapted to be displaced with respect to each other so that, during their relative displacement, the friction created therebetween destroys said micro-capsules and diffuses said fragrant substance. The article is particularly employed for advertising and commercial purposes and in the perfume industry.

Abstract (fr)

- L'invention concerne un article destiné à contenir un échantillon d'une substance odorante révélable par frottement, du type constitué par une pellicule adhésive (11) dans laquelle sont incorporées des micro-capsules (12) renfermant ladite substance. - Selon l'invention, l'article (1) comporte, d'une part, une languette (2) dont l'une (10) des faces présente une telle pellicule adhésive, et d'autre part, une surface (8) susceptible de venir en contact de ladite pellicule (11), ladite languette (2) et ladite surface (8) pouvant être déplacées l'une par rapport à l'autre de sorte que, lors de leur déplacement relatif, le frottement engendré entre celles-ci entraîne le déchirement desdites micro-capsules (12), et la diffusion de ladite substance odorante. - Application dudit article notamment à des fins publicitaires et commerciales, et dans l'industrie de la parfumerie.

IPC 1-7

A45D 34/00

IPC 8 full level

A45D 40/00 (2006.01)

CPC (source: EP US)

A45D 40/0087 (2013.01 - EP US); **Y10S 261/88** (2013.01 - EP US); **Y10S 428/905** (2013.01 - EP US); **Y10T 428/1303** (2015.01 - EP US);
Y10T 428/24025 (2015.01 - EP US); **Y10T 428/249997** (2015.04 - EP US)

Citation (search report)

- [A] FR 2012563 A1 19700320 - MINNESOTA MINING & MFG
- [A] US 3441353 A 19690429 - CLAFF CLARENCE LLOYD

Cited by

AU2006288778B2; EA010126B1; US2011031327A1; US9050380B2; FR2922736A1; US11980275B2; WO2007029120A3; WO2009092874A3;
WO02090124A1; US7717261B2; US8047362B2

Designated contracting state (EPC)

BE DE ES GB IT NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0297959 A1 19890104; FR 2617384 A1 19890106; FR 2617384 B1 19891208; US 4847124 A 19890711

DOCDB simple family (application)

EP 88401611 A 19880624; FR 8709251 A 19870630; US 20676288 A 19880615